

ENGLISH SECTION

(Lecture room).

23rd November.—Rvd. Martin Reid : Educational Helps.

7th December.—1. Brother Neil : Phonics (I) 2. Director Robitaille : Teachers' authority and discipline.

21st December.—Brother Neil : Phonics (II).

P.S. First Essay handed in : *Express clearly your views concerning Class preparation.*

11th January.—Correction of first Essay.

25th January.—1. Professor Banks : Bookkeeping (I). 2. Inspector Cuddihy : Our Schedule of studies.

P.S. Second Essay handed in : *What methods should be used to render the teaching of the Mother-tongue truly effective.*

1st February.—Professor Banks : Bookkeeping (II).

22nd February.—1. Correction of second Essay. 2. Brother Léon : Arithmetic (I).

8th March.—Rvd Gerald McShane : Character-Building in our schools.

P.S.—Third Essay handed in : *What relative time should be devoted to the teaching of Geography, Book-keeping and Arithmetic, and what methods would you employ to obtain the best results?*

29th March.—Rvd. Martin Reid : Correction of third Essay.

12th April.—1. Father Filion : Religious Education of the child. 2. Brother Léon : Arithmetic (II).

26th April.—Professeur Banks : Bookkeeping (III).

P.S.—Fourth Essay handed in : *Discuss this statement of Bishop Dupanloup : What the teacher does is little ; what he inspires his pupils to do is all.*

10th May.—1. Correction of fourth Essay. 2. Father Brophy : Lesson in Logic (I).

P.S.—Last Essay handed in : *Develop this thought; In the education of a child we must not think we have a vase to be filled but a human being to be trained for time and eternity.*

17th May.—1. Father Brophy : Lesson in Logic (II). 2. Father Hingston : Fallacies in Education.

31st May.—Father Brophy : Correction of last Essay.

FEU M. P. AHERN

Le 25 novembre dernier, est décédé à Montréal, un éducateur distingué, M. P. Ahern, frère de notre éminent collaborateur, M. John Ahern, et principal de l'Ecole Sarsfield, depuis 22 ans. Nous nous faisons un devoir de reproduire ici ce qu'un des professeurs les plus en vue de Montréal, M. N.-Eudore Gobeil, écrivait au lendemain de la mort de notre regretté confrère.

" Nous sommes au grand regret d'annoncer la triste nouvelle de la mort de M. P. Ahern, principal de l'Ecole Sarsfield, survenue hier matin à 10 heures, en sa demeure, 48 rue Rozel, Pointe St-Charles.

" Cette mort causera aux instituteurs un profond chagrin, car le défunt était fort estimé dans tous les milieux éducationnels, et vu la longue carrière—près de 40 ans—qu'il a fournie à l'éducation, sa disparition créera des regrets universels et un deuil profond qui durera long-temps.

" M. Ahern fut successivement professeur à l'Académie Sainte-Marie, puis au Plateau et plus tard à l'école Sarsfield, où il exerça son zèle et son dévouement pendant 22 années consécutives sans jamais perdre une seule minute soit par maladie ou pour toute autre cause. Il aimait à être à son poste, et il se faisait une obligation rigoureuse d'être le premier à donner l'exemple. Il sut s'attacher l'amitié et l'affection de ses professeurs avec lesquels il entrete-